



**Counselor Doctor Marian Kaldas**  
**Executive Director – The Egyptian Center**  
**for Arbitration and Settlement of Non-**  
**Banking Financial Disputes (ECAS).**

Counselor Dr. Marian is the first Executive Director of the Egyptian Centre for Arbitration and Settlement of Non-Banking Financial Disputes – ECAS.

Dr. Marian is recognized for her legal excellence having held several positions throughout her career at the Egyptian Administrative Prosecution Authority and the Ministry of Justice including being a Counselor at the General Department for Arbitration and International Disputes. Dr. Kaldas is also a registered arbitrator at the Ministry of Justice and served as member of the Legislative Committee at the National Council for Women.

She is the first Egyptian woman featured on the University of Montreal's website in recognition of her successful and inspiring career. Dr. Kaldas is also a lecturer at the National Anti-Corruption Academy in Egypt, the Egyptian Institute of Directors (EIOD) as well as the Financial Services Institute (FSI) at the Financial Regulatory Authority.

She holds a Ph.D. in Law from the University of Montreal in Canada with the highest distinction "Exceptional", a Master's degree in Law from Indiana University, a Bachelor's degree in business administration from the American University in Cairo and a Bachelor's degree in Law from Cairo University.

المستشارة الدكتورة/ ماريان قلدس  
الرئيس التنفيذي للمركز المصري للتحكيم الاختياري  
وتسوية المنازعات المالية غير المصرفية

المستشارة الدكتورة ماريان هي أول مدير تنفيذي للمركز المصري للتحكيم الاختياري وتسوية المنازعات المالية غير المصرفية.

ECAS

الدكتورة ماريان تميزت بتفوقها القانوني بعد أن شغلت عدة مناصب في مسارها المهني في هيئة النيابة الإدارية المصرية ووزارة العدل بالإضافة لكونها مستشارة في الإدارة العامة للتحكيم والمنازعات الدولية. وهي أيضاً محكمة مقيدة بوزارة العدل كما كانت عضواً في اللجنة التشريعية بالمجلس القومي للمرأة.

هي أول امرأة مصرية تظهر على موقع جامعة مونتريال تقديراً لمسيرتها المهنية الناجحة والملهمة. الدكتورة قلدس محاضرة في الأكاديمية الوطنية لمكافحة الفساد في مصر (NACA)، ومركز المديرين المصري (EIOD)، ومعهد الخدمات المالية (FSI) التابعين للهيئة العامة للرقابة المالية.

حصلت الدكتورة ماريان على درجة الدكتوراه في القانون من جامعة مونتريال في كندا بتقدير "Exceptional"، وحصلت على درجة الماجستير في القانون من جامعة إنديانا، وحصلت على ليسانس الحقوق من جامعة القاهرة، كما حصلت على بكالوريوس إدارة الأعمال من الجامعة الأمريكية بالقاهرة.

Dr. Marian was awarded The Law Award for the Most Influential Woman in the legal field in the Middle East for the year 2023.

حصلت الدكتورة قلدس على جائزة (The Law) كأكثر امرأة مؤثرة في المجتمع القانوني في الشرق الاوسط لعام ٢٠٢٣